
PROTOKÓŁ Nr 30 /10

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik
w dniu 24 września 2010r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy
6. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR

Obradom Komisji przewodniczył Pan Stefan Troc – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  pracy  nad  projektem  uchwały 

budżetowej.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy.
3. Zaopiniowanie projektów uchwał dotyczących Zakładu Gospodarki Komunalnej:

● w sprawie zmiany statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku,
● w  sprawie  likwidacji  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Mielniku  w  celu 

przekształcenia w inną formę organizacyjno-prawną.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność 

Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie poboru podatków od osób fizycznych, 

wyznaczenia inkasentów oraz zasad wynagradzania za inkaso.
6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  gminnych  jednostek 

budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991r. 
o systemie oświaty, które gromadzą dochody określone w uchwale na wydzielonym 
rachunku,  źródeł  tych  dochodów  i  ich  przeznaczenia  oraz  sposobu  i  trybu 
sporządzania planu finansowego dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku 
i  wydatków  nimi  finansowanych,  dokonywania  zmian  w  tym  planie  oraz  ich 
zatwierdzania.

7. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu pracy nad projektem 
uchwały  budżetowej.  Konieczność  podjęcia  takiej  uchwały  wynika  ze  zmiany  ustawy  o 
finansach publicznych, która nakłada taki obowiązek.

Pan Wójt  poinformował radnych o podpisaniu umów o środki z zewnątrz na następujące 
rzeczy:

● zakup strojów ludowych dla zespołu “Wrzosy” z Wilanowa,
● zagospodarowanie turystyczne rezerwatu “Góra Uszeście” w Mielniku,
● budowa  kanalizacji  sanitarnej  wraz  z  modernizacją  stacji  uzdatniania  wody  w 
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Mielniku.
Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej.
(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 2.

Pani Skarbnik poinformowała radnych, że informacja Wójta o przebiegu wykonania budżetu 
gminy za I półrocze 2010r. uzyskała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Białymstoku. Odczytała radnym treść uchwały Składu Orzekającego RIO w Białymstoku w 
tej sprawie.

(uchwała w zał. na str........prot.)

Pani Skarbnik przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2010r.

Pan Jan Weremijewicz zwrócił  się  z  zapytaniem czy istnieje  harmonogram sprzątania  i 
utrzymania  zieleni  w  gminie?  Stwierdził,  że  z  prac  wykonywanych  w  ramach  ryczałtu 
korzysta przede wszystkim Mielnik, inne wsie w bardzo małym zakresie lub wcale.

Pan Wójt Gminy
Prace te są wykonywane w zależności od potrzeb i panujących warunków atmosferycznych. 
Jeśli jest mokry rok, to trawę kosić trzeba częściej.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że powinna być określona większa szczegółowość wykonywania prac. Ryczałt nie 
może być wyjściem do utrzymania Zakładu Komunalnego.
Zwrócił się z zapytaniem co dzieje się w sprawie wycieku na ulicy Brzeskiej. Trzeba coś z 
tym zrobić, bo jesienią i zimą problem nasili się. Może należy skierować wodę do kanału 
burzowego.

Pan Zastępca Wójta poinformował, że problem związany z tym wyciekiem zostanie przed 
zimą rozwiązany.  Środki na ten cel zostaną uchwalone na następnej sesji Rady Gminy.  O 
sposobie rozwiązania tej sprawy radni zostaną poinformowani na sesji.

Pan  Dyrektor  GOKSiR omówił  wydatki  poniesione  na  “Urodziny  Województwa”  (53 
tys.zł.)

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  impreza  “Urodziny  Województwa”  została  źle  zorganizowana  przez 
Wojewódzki  Ośrodek  Animacji  Kultury.  Pani  Katarzyna  Turosińska-Durlik  –  Dyrektor 
WOAK przyjechała tu bardziej na wypoczynek niż do pracy. Przy okazji tej imprezy okazało 
się, że należy podjąć nową uchwałę w sprawie opłaty targowej.

Pan Stefan Troc
Stwierdził, że gmina sfinansowała koszty “Urodzin Województwa”, a gospodarzem imprezy 
był kto inny.
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Pan Jan Zduniewicz zapytał czy za korzystanie z siłowni w GOKSiR pobiera się opłatę.

Pan Dyrektor GOKSiR
Opłata  jest  pobierana,  sprzedaje  się  karnety  i  bilety,  ponieważ  jest  to  potrzebne  do 
ubezpieczenia ćwiczących, chodzi również o poszanowanie sprzętu. Siłownia czynna jest od 6 
września br., instruktor siłowni zatrudniony jest na umowę-zlecenie.

Pan  Wójt poinformował  radnych  o  transporcie  zboża  dla  Gminy  Gorzyce  w  woj. 
Podkarpackim. Zawieźliśmy 15 ton zboża (351 worków, w tym 8 worki ziemniaków).

Pan Jan Weremijewicz poinformował o pracach prowadzonych przy budowie świetlicy w 
Osłowie. W I etapie budowy – do 30 listopada 2010r. przewidziane jest zakończenie stanu 
surowego i przykrycie budynku, w II etapie – do 30 kwietnia 2011r. pozostałe prace.

Komisje  Rady  8  głosami  za,  przy  4  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 3.

Pan Wójt Gminy przedstawił propozycję likwidacji Zakładu Komunalnego i przekształcenie 
go w jednostkę budżetową.

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że środki wydawane na jednostkę będą znacznie większe 
od dotychczasowych. Obsada pracowników, zwłaszcza biurowych, jest także za duża.

Pani Ewa Samojluk – Dyrektor ZGK zapewniła, że przy jednostce poprawi się standard 
wykonywanych prac.

Pan Tomasz Gorochowicz – Zastępca Wójta Gminy
Uzasadnił  celowość  utworzenia  jednostki  budżetowej.  Zakres  działalności  statutowej  nie 
wyklucza  prowadzenia  przez  jednostkę  budżetową  innych  prac,  ale  już  bez  elementu 
rynkowego.

Pan Piotr Wysocki – Sekretarz Gminy
Poinformował,  że  przygotował  dwa  projekty  uchwał  dotyczące  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej w Mielniku. Jeden projekt dotyczy zachowania stanu obecnego, z wykreśleniem 
ze statutu w  § 4 pkt.11 dotyczącego realizacji  inwestycji  gminnych i  remontów obiektów 
komunalnych.  Drugi  projekt  uchwały przewiduje likwidację  zakładu budżetowego w celu 
przekształcenia go w inną formę organizacyjno-prawną.
Pan Sekretarz zaproponował pozostawienie Zakładu w dotychczasowej formie prawnej, do 
czasu  uruchomienia  oczyszczalni  ścieków.  Wówczas  należałoby  przeprowadzić 
restrukturyzację zatrudnienia, obecnie Zakład pracuje drogo i niechlujnie.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił  się  z  zapytaniem do Pani  Dyrektor  ZGK o ile  mniejsze  byłyby  przychody ZGK 
gdyby pozostał on w dotychczasowej formie. 
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Zapytał  również  czy  po  przekształceniu  w  jednostkę  ZGK  mógłby  wykonywać  remonty 
świetlic.

Pani Dyrektor ZGK na pierwsze pytanie nie umiała odpowiedzieć, na drugie odpowiedziała 
twierdząco.

Pan Jan Zduniewicz
Poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  kontrolując  ZGK  ustaliła,  że  zachwiana  jest  tam 
struktura wynagrodzeń. Na 17,5 etatu przypada 4 etaty biurowe i osoby te pobierają 35,5 % 
wypłacanych wynagrodzeń. Na 13,5 etatu pracowników fizycznych przypada zaś pozostałe 
64,5 % wynagrodzeń. Zdaniem Komisji, proporcje te nie są prawidłowe.
Zdaniem Pana radnego, nie da się uniknąć restrukturyzacji zatrudnienia. Stwierdził, że jest 
przeciwny zwalnianiu ludzi, należy jednak zwiększyć wydajność pracy.
Poinformował,  że  będzie  głosował  za  uchwałą  w  sprawie  zmiany  statutu  ZGK,  przeciw 
powstaniu  jednostki  budżetowej.  W  jednostce,  która  będzie  mogła  otrzymywać  niczym 
nieograniczone środki z budżetu na działalność nie będzie motywacji do dobrej pracy. 

Pan  Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 
statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

Za projektem uchwały opowiedziało się 5 radnych, przeciw – 5, od głosu wstrzymało 
się 2 radnych.
Projektu uchwały nie przyjęto.

(w zał. na str.........prot.)

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie likwidacji 
zakładu budżetowego – Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku w celu przekształcenia 
w inną formę organizacyjno-prawną.

Za projektem opowiedziało się 3 radnych,  przeciw - 3, od głosu wstrzymało  się 6 
radnych.
Projektu uchwały nie przyjęto.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 4.

Komisje  Rady  10  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 5.

Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 11 radnych, pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie poboru podatku od osób fizycznych, wyznaczenia inkasentów 
oraz zasad wynagradzania za inkaso.

(w zał. na str.........prot.)
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Do punktu 6.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  gminnych  jednostek  budżetowych  prowadzących 
działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty, które gromadzą 
dochody  określone  w  uchwale  na  wydzielonym  rachunku,  źródeł  tych  dochodów  i  ich 
przeznaczenia  oraz  sposobu  i  trybu  sporządzania  planu  finansowego  dochodów 
gromadzonych  na  wydzielonym  rachunku  i  wydatków nimi  finansowanych,  dokonywania 
zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 7.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zapewnienia środków 
do  realizacji  projektów  w  ramach  regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa 
Podlaskiego  2007-2013  Osi  Priorytetowej  IV  Społeczeństwo  Informacyjne  pt.  “Budowa 
nadbużańskiej  szerokopasmowej  sieci  dystrybucyjnej”  oraz  “budowa  nadbużańskiej 
szerokopasmowej sieci dystrybucyjnej – realizacja II etapu”.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Urząd Marszałkowski nie jest w stanie określić ostatecznej kwoty 
dofinansowania.  Projekt  dotyczy  pomocy  publicznej,  a  pomoc  publiczna  musi  być 
notyfikowania przez Unię Europejską. Jest to uchwała intencyjna.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt  uchwały  w  sprawie  zapewnienia  środków  do  realizacji  projektów  w  ramach 
regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Podlaskiego  2007-2013  Osi 
Priorytetowej IV Społeczeństwo Informacyjne pt. “Budowa nadbużańskiej szerokopasmowej 
sieci dystrybucyjnej” oraz “budowa nadbużańskiej szerokopasmowej sieci dystrybucyjnej – 
realizacja II etapu”.

(w zał. na str.........prot.)

Pan Jerzy Terebun – Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej przedstawił wstępny projekt 
opinii Komisji w sprawie skargi złożonej na Dyrektora Zespołu Szkół w Mielniku.

Pan Jan Zduniewicz – członek Komisji Rewizyjnej stwierdził, że Komisja nie zakończyła 
jeszcze  pracy.  Członkowie  Komisji  chcą  poznać  mechanizm  przyznawania  dodatku 
motywacyjnego dla nauczycieli.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska                Przewodniczący Rady

                                                                                                          Stefan Troc


